
سخنگوی قوه قضائیه مطرح کرد

شکایت روحانی از رحیم پور ازغدی در 
دادگاه ویژه روحانیت پیگیری می شود

هشتم و نهم خرداد وقت رسیدگی به پرونده نیلوفر 
حامدی و الهه محمدی

سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به روز ۵ خردادماه روز 
حمایت از خانواده زندانیان اظهارداشت: امروز قوه قضائیه 
درصدد است تا زندان صرف نگهداری مجرمان، محل تربیت 
روح و روان و بازگشت مددجویان به آغوش جامعه و خانواده 
باشد و اهتمام دستگاه قضائی آن است که سازمان زندان ها 
کارگاهی برای روح مددجو و حمایت از خانواده او باشد. 
مسعود ستایشی گفت: اخیرا متوجه شدیم اتحادیه اروپا 
بسیج دانشجویی را هم تحریم کرده است. بسیج دانشجویی 
نماد مقاومت در تاریخ پرافتخارماست و این نشان دهنده 
عجز دشمن است. درباره گزارشی در خصوص مبارزه با 
مفاسد اقتصادی و پرونده نهاده های دامی افزود: قوه قضائیه با 
احدی در حوزه اخلالگری تعارف ندارد و با تمسک به موازین 
شرعی به کلیه افعال و ترک افعالی که موجب اخلال شوند 
برخورد قاطع دارد. برای ۱۰ نفر در رابطه با اتهاماتی از قبیل 
مشارکت در اخلال اقتصادی و جعل سند و استفاده از سند 
مجعول کیفرخواست صادر و پرونده این متهمان به دادگاه 
ویژه رسیدگی به جرائم اقتصادی ارسال شده است. از این 
۱۰ نفر ۹ نفر حقیقی و یک نفر واجد شخصیت حقوقی است 
و جزو مسئولان سابق که در این زمینه ذی مدخل بودند. 
پس از انجام تحقیقات و اتخاذ تصمیم در دادگاه نتیجه را 
اعلام می کنیم. پرونده دیگری هم در این زمینه مفتوح است 
که اطلاع رسانی می شود. ستایشی در پاسخ به سوالی مبنی 
بر اینکه آیا وقت رسیدگی به پرونده نیلوفر حامدی و الهه 
محمدی خبرنگاران بازداشتی ناآرامی های مربوط به مرگ 
مهسا امینی در شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب تعیین شده است؟ 
بیان داشت: با اهتمامی که ریاست شعبه مربوطه داشته و 
نظارتی که داشتند فرصت مطالعه برای وکلای محترم را 
فراهم آوردند و وکلا با صرف وقت طولانی به مطالعه پرونده 
مبادرت کردند تا تدارک دفاع کنند. حقی که به آقای حمید 
نوری ندادند. وی افزود: وقت رسیدگی در مرحله بدوی برای 
خانم الهه محمدی ۸ خردادماه و نیلوفرحامدی ۹ خرداد 
ماه است و در روزهای آتی دادگاه تشکیل و به اتهامات 
مطروحه با دقت کامل و سرعت مناسب رسیدگی می شود. 
سخنگوی دستگاه قضا با اشاره به حادثه تروریستی منجر به 
شهادت رئیس پلیس آگاهی شهرستان سراوان بیان کرد: در 
سراوان یک حمله تروریستی منجر به شهادت شهید علیرضا 
شهرکی، رئیس پلیس آگاهی شهرستان سراوان می شود و 
همچنین همسر وی نیز همراه او بوده است و توسط افراد 
ناشناس با خودرو فاقد پلاک مورد اصابت چندین گلوله 
قرار می گیرند و به شهادت می رسند. وی ادامه داد: پس از 
تحقیقات، در این پرونده چهار نفر دستگیر و برای اتهام حمل 
سلاح و تحصیل مال مسروقه و معاونت در دو قتل عمد و 
عضویت در گروهک تروریستی جیش الظلم تفهیم اتهام 
و بازداشت شدند. این پرونده در مرحله تکمیل تحقیقات 
مقدماتی است و شناسایی سایر متهمان هم ادامه دارد. 
ستایشی درباره اجرایی شدن سخنان رئیس قوه قضائیه در 
رسیدگی به پرونده عناصر متعرض به پلیس و نوامیس مردم 
اظهارکرد: همان گونه که رئیس قوه قضائیه تاکید کرده تعرض 
به امنیت مردم یا نوامیس آنان و نیروهای حافظ امنیت مال و 
جان مردم از جمله نکات غیرقابل اغماضی است که باید توسط 
دستگاه قضائی به سرعت، دقت و در کمال قاطعیت پیگیری 
و نتایج پرونده های مطروحه نیز به سرعت اجرا شود. سرعتی 
داریم متضمن دقت، دقتی داریم متضمن سرعت و صحت. 
وی تاکید کرد: برخورد با افراد خشونت طلب و مخدوش سازان 
امنیت مطالبه جدی مردم از دستگاه قضا است و ما نیز به 
این مطالبه با رعایت موازین قانونی در انجام رسیدگی به 

پرونده های مطروحه لبیک گفته ایم.
 

   منتظر تصویب قانون عفاف و حجاب هستیم
سخنگوی قوه قضائیه درباره لایحه عفاف و حجاب عنوان 
کرد: در ۷ اردیبهشت لایحه قوه قضائیه در باره عفاف و 
حجاب به دولت ارسال شد و در دولت هم اقداماتی شده و 
نگاه این است که لایحه برای تصویب به مجلس ارسال شود. 
باید مجلس آن را اعلام وصول کند و ما هنوز اعلام وصولی 
از مجلس دریافت نکردیم و باید منتظر باشیم و بعد به آن 
بپردازیم. وی درباره پرونده حمید نوری گفت: دهمین جلسه 
تجدیدنظر شهروند ما در ۲۶ اردیبهشت سالجاری برگزار شد. 
نگهداری آقای حمید نوری در سلول انفرادی به مدت ۴۲ ماه 
یک رکورد بی نظیر در جهان است. یک مجرم با اختلالات 
روانی در سلول  آقای نوری است که به شکنجه های قبلی او 
افزوده است. ستایشی تأکید کرد: وکلای آقای نوری فرصت 
یافتند که در زمینه مسائل شکلی و نوع نگهداری ایشان 
اعتراض شدید را اعلام کنند. سخنگوی قوه قضائیه درباره 
پرونده شکایت حسن روحانی از حسن رحیم پور ازغدی 
گفت: این پرونده در دادگاه ویژه روحانیت مطرح شده و 
رسیدگی به شکایت بر اساس اعلام قبلی است که قاعدتا 
از طریق دادگاه مربوطه پیگیری می شود. وی درباره نظر 
قوه قضائیه در خصوص پلمب اماکن عمومی مانند مراکز 
خرید عمومی و کسب و کارها خاطرنشان کرد: تمام توجه 
قوه قضائیه به این نکته استوار است که فرایندهای رسیدگی 
مطابق موازین شرعی و مر موازین قانونی باشد. بی توجهی به 
قانون و مقررات قطعا مورد تایید ما نیست. در ارتباط با اماکن 
عمومی و تجاری در قوانین مختلف به این موضوع توجه شده 
است و در قانون نظام صنفی و سایر قوانین مربوطه برای این 
موضوع پیش بینی های لازم صورت گرفته است و در شرایط 
کنونی هم براساس همین موازین اقدام شده است. در قانون 
عفاف و حجاب اگر در مجلس به تصویب برسد همه نکات 

مدنظر است که کار شفاف و قانونی باشد.

آرمان ملی-  مطهره شفیعی: مجلس یازدهم 
در ماه های اخیر با حواشی زیادی همراه بود. ادعای 
یکی از نمایندگان مبنی بر اهدای اتومبیل شاسی بلند 
به نمایندگان برای مخالفت با استیضاح دولتی ها و از 
سوی دیگر شایعه اهدای لپ تاب برای جمع آوری 
رأی از کاندیدا یا کاندیداهای هیات رئیسه آغاز چالش 
بود و این حواشی تا دیروز هم ادامه داشت و انتخابات 

هیات رئیسه را تحت تاثیر قرار داد. 
   باخت جبهه پایداری به قالیباف

 جبهه پایداری ها که در روزهای گذشته تلاش 
زیادی برای جلوگیری از رای آوری قالیباف کرده بود، 
شکست را پذیرا شدند. شکست پایداری از قالیباف 
پیام های زیادی برای این جریان داشت و نشان داد 
از وزن لازم برای کسب کرسی های مجلس دوازدهم  

برخوردار نیستند. 
   عهدشکنی برای رسیدن به کرسی 

هیات رئیسه 
 از سوی دیگر برخی در فراکسیون انقلاب اسلامی 
به امید رسیدن به کرسی هیات رئیسه، قول و قرارهای 
روز دوشنبه فراکسیونی خود را فراموش کردند و 
کاندیدا شدند. چنانکه قرار بود مجتبی ذوالنوری و 
عبدالرضا مصری به عنوان کاندیداهای نواب رئیس 
انتخاب شدند اما علی نیکزاد این تعهد را زیر پای 
گذاشت و برای نایب رئیسی کاندیدا شد. همچنین 
بر اساس تصمیم اتخاذ شده در فراکسیون انقلاب 
اسلامی قرار بود احمد نادری، محمد رشیدی، 
سیدمحسن دهنوی، مجتبی یوسفی، روح ا... متفکر 
آزاد، علی کریمی فیروزجانی برای کرسی دبیران 
هیات رئیسه کاندیدا شوند اما احمد امیرآبادی 
فراهانی، حسین علی حاجی دلیگانی و مرتضی 
محمودوند نیز برای کرسی هیات رئیسه کاندیدا 
شدند. البته پیش ازاین جبار کوچکی نژاد، نماینده 
رشت با انتقاد از فراکسیون انقلاب اسلامی، گفته 
بود: »با توجه به عملکرد ضعیفی که فراکسیون 
اکثریت مجلس داشته، معتقدم که صحن مجلس 
به فراکسیون تمکین نمی کند و انفرادی رای 

می دهند.«

   درگیری برای نایب رئیس شدن!
پیش بینی نتیجه رای گیری ریاست مجلس 
چندان دشوار نبود ومشخص بود که قالیباف باز هم 
پیروز است او ۲۱۰ رای را به نام خود کرد و الیاس 
نادران ۴۷ و فریدون عباسی ۷ رای داشتند. پس از 
آن مجلس وارد اعلام رای برای انتخاب نواب رئیس 
شد؛ عبدالرضا مصری، مجتبی ذالنوری و علی نیکزاد 
کاندیدای نایب رئیسی بودند. شمارش آرای نواب 
رئیس، بالغ بر دو ساعت طول کشید و چندین بار آرا 
مورد شمارش قرار گرفت. عبدالرضا مصری با رای 
نمایندگان نایب رئیس اول شده بود منتها به دلیل 
مساوی شدن آرای نیکزاد و ذوالنور برای نایب رئیسی 
دوم، آرا چندین بار مورد بازشماری قرار گرفت. 
در ابتدا وقتی آرا مساوی شد نمایندگان مسئول 
شمارش آرای نایب رئیسی در جایگاه هیات رئیسه 
و نزد قالیباف رفتند و از او خواستند که بین نیکزاد 
و ذوالنور قرعه کشی انجام شود که قالیباف بار اول 
نپذیرفت و از آنها خواست که دوباره آرا شمارش 
شود. برهمین اساس چندین بار آرا مورد شمارش 
قرار گرفت و باز هم همان رای مساوی به دست 
آمد، به همین دلیل مجددا گلدانی با دو اسم نیکزاد 
و ذوالنور پیش قالیباف برده شد و از او خواستند که 

قرعه کشی انجام شود که نام ذوالنور بیرون آمد. 
در خلال بازشماری چندین باره آرا، درگیری بین 
عیسی زاده نماینده میاندوآب و محمودوند نماینده 
خرم آباد ایجاد شد؛ به یکباره محمودوند، عیسی زاده 
را به سمتی هل داد و خطاب به نمایندگان گفت 
که ذوالنور چهار رای جلو افتاده و بعد می گویند آرا 
دوباره شمارش شود؛ اشاره محمودوند به بازشماری 
آرا بین علی نیکزاد و مجتبی ذوالنوری دو کاندیدای 
نایب رئیسی مجلس شورای اسلامی بود. بعد از 
تمام کش و قوس ها، عبدالرضا مصری با ۱۵۸ 
رای نایب رئیس اول و مجتبی ذوالنوری با ۱۵۲ 
نایب رئیس دوم مجلس در آخرین سال فعالیت دوره 

یازدهم شدند و علی نیکزاد هم ۱۵۲ رای داشت. 
   پخش بیانیه درمجلس

نبود.  از حاشیه  انتخاب دبیران هم خالی 
به دلیل مساوی شدن آرای بین دو کاندیدای 
دبیری هیات رئیسه، شمارش آرا طولانی شد. 
بعد از مشخص شدن نتایج آرا، در خلال تشکر 
منتخبان هیات رئیسه از نمایندگان برای اعتماد به 
آن ها، محمدحسین فرهنگی از کاندیداهای دبیری 
هیات رئیسه مجلس نیز در تذکری گفت: »دوشنبه 
در فراکسیون جلسه ای برگزار شد. مطالبی خلاف 

واقع علیه بنده مطرح شد. حال سه شنبه بیانیه نیز 
داده اند. نصیحت هم می کنند. برای من مهم نیست 

ولی برای مجلس باید مهم باشد.«
   زنان معترض شدند

 از حواشی دیگر برگزاری انتخابات هیات رئیسه 
مجلس در روزگذشته عدم اعلام نام نمایندگان 
زن برای حضور در این جایگاه بود که البته مورد 
اعتراض آنها قرار گرفت. شیوا قاسم پور، عضو 
فراکسیون زنان مجلس یازدهم، درباره لزوم حضور 
زنان در هیات رئیسه مجلس بیان داشت: تعدادی 
از نمایندگان زن از جمله برای نظارت، زهره الهیان 
و برای دبیری خانم پاشایی اعلام آمادگی کردند. 
وی افزود: جای زنان در هیات رئیسه مجلس خالی 
است اما باید نگاه جنسیتی را از روی زنان برداریم 
در شرایط فعلی می توانستیم پاشایی را که حدود 
۴ دوره ثبت نام می کند را به عنوان کاندیدای اصلی 

نمایندگان زن مجلس معرفی کنیم. 
   تعیین اعضای هیات رئیسه 

در نهایت ترکیب آخرین هیات رئیسه مجلس 
یازدهم چنین شد:رئیس: محمدباقر قالیباف، 
نواب رئیس: عبدالرضا مصری و مجتبی ذوالنوری، 
دبیران: سیدمحسن دهنوی، محمد رشیدی، علی 
کریمی فیروزجایی، مجتبی یوسفی و احمد نادری، 
ناظران: سید نظام موسوی، علیرضا سلیمی و محسن 

پیرهادی. 
   آرای قالیباف در 4 دوره

پیش از این نمایندگان قوه مقننه در سال اول و 
هشتم خرداد ۹۹ محمدباقر قالیباف را با ۲۳۰ رأی 
از مجموع ۲۶۴ رأی مأخوذه به عنوان رئیس مجلس 
انتخاب کردند و در پنجم خرداد ماه ۱۴۰۰ در 
دومین دوره انتخابات هیات رئیسه مجلس قالیباف 
در رقابت با فریدون عباسی با ۲۳۰ رای در برابر ۱۸ 
رای پیروز و برای دومین بار رییس مجلس شد و در 
اجلاسیه سوم چهارم خرداد ۱۴۰۱ با ۱۹۴ رای 
موافق از مجموع ۲۸۱ رای اخذ شده برای سومین 
سال بر کرسی ریاست تکیه زد. دیروز هم ۲۱۰ رای 

به نام او ثبت شد .
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انتخابات هیات رئیسه با درگیری، عهدشکنی و بیانیه تخریبی

جبهه پایداری به قالیباف باخت
    محمدباقر قالیباف در آخرین انتخابات هیات رئیسه مجلس دوازدهم با کسب 210 رای، 16 رای بیشتر از سال 1401 کسب کرد و ابقا شد. 

مجتبی ذوالنوری به دلیل رای برابر با علی نیکزاد با قرعه کشی نایب رئیس دوم شد

   هیچ یک از زنان در جایگاه هیات رئیسه قرار نگرفتند

آرمان ملی- حمید شجاعی: چندی است که خبر خروج و 
ناپدیدشدن فرش های نفیس ساختمان حافظیه نهاد ریاست جمهوری 
در نزدیکی کاخ سعدآباد به خوراک خبری  رسانه ها تبدیل شده و هر 
رسانه ای از ظن خود به این مساله و ابعاد آن می پردازد. این در حالی 
است که گفته می شود این فرش های مفقود شده طی سال های ۹۲ تا 
۹۵ از این ساختمان خارج شده است. در خصوص ساختمان حافظیه 
لازم به ذکر است که این ساختمان که متعلق به نهاد ریاست جمهوری 
است تحت عنوان محلی برای استقبال از روسای جمهور و مهمانان 
خارجی توسط دولت استفاده می شود. از سوی دیگر در مورد 
فرش های ناپدید شده نیز گفته می شود که از فرش های نفیس و 
ارزشمند ملی بوده است که تصاویر برخی از آنها در کتاب »گنجینه 
تار و پود، مجموعه تصاویر دومین کلکسیون بزرگ فرش جهان« در 
سال ۹۱ منتشر شده است. این در حالی است که با روی کار آمدن 
دولت سیزدهم گزارشی با عنوان »خروج غیر قانونی اموالی نظیر 
۴۸ تخته فرش دستباف نفیس و گران قیمت از ساختمان حافظیه 
سعدآباد« ارجاع شد و پس از آن تیم ویژه ای با همکاری سازمان های 
نظارتی تشکیل و به بررسی همه جانبه موضوع مفقود شدن فرش های 
نفیس در دولت قبل پرداخته شد. آن طور که کارشناسان این حوزه 
گفته اند با بررسی تنها ۱۰ تخته از فرش های خارج شده و بر اساس 
قدمت تاریخی آن، نوع طراحی، مکتب هنری و خصوصیات فیزیکی 
ارزش نسبی آن ها را مبلغی معادل ۱۲۷ میلیارد تومان اعلام شده 
است. ۱۰ تخته فرشی که به گفته رسانه ها متعلق به سبک های 
مشهدی، اصفهان و تودشک است که یکی از آن ها از نظر قدمت به 
دوره قاجار می رسد. آنطور که از روایت یکی از شاهدان که در همان 
دوران در ساختمان حافظیه مسئولیت داشته است برمی آید فرش ها 
در سال ۹۵ با یکدستگاه وانت مزدا از ساختمان به بیرون منتقل شده 
است. حال پرسش اینجاست که چگونه در یک ساختمان منتسب 

به نهادی حساس و مهم مثل ریاست جمهوری که انوع محافظت ها 
از آن صورت می گیرد چند تخته فرش نفیس به راحتی و بدون 
هیچگونه پرس و جو یا ثبت و ضبطی از این نهاد خارج شود؟ مهم تر 
آنکه این اتفاق در بازه زمانی سال های ۱۳۹۲ تا ۱۳۹۵ اتفاق افتاده و 
نه در دولت وقت یعنی دولت یازدهم و دوازدهم حسن روحانی بدان 
پرداخته شده و نه از ۱۴۰۰ تا کنون یعنی چیزی قریب به ۷ سال این 
موضوع مسکوت باقی مانده و تازه چند روزی است که دوباره مطرح 
شده است. از همین رو است که برخی معتقدند خروج فرش های 
نفیس توسط یک کارمند نهاد ریاست جمهوری و در یک مقطع زمانی 
تقریبا محال است. احتمالا اقدامات انجام شده توسط بیش از یک نفر 
در مواقع متعدد صورت پذیرفته و در مراحل مختلف تصاحب، حمل 
و نگهداری از اموال مفقودی نیز محتمل است که اشخاص متعددی 
در موضوع دخیل باشند. هرچند که هنوز هیچ شخص یا اشخاصی 
در این خصوص معرفی نشده و نهاد ریاست جمهوری نیز واکنشی در 
این خصوص نداشته است. باید دید که دستگاه های مسئول و مرتبط 
مثل نهاد ریاست جمهوری و دستگاه قضائی و اطلاعاتی چه واکنشی 

در خصوص این موضوع خواهند داشت. 
   یک خبر و چند پرسش 

پس از اینکه طی چند وقت گذشته مختلف خبر ناپدیدشدن 
فرش های ساختمان حافظیه نهاد ریاست جمهوری رسانه ای شد 
شاهد برخی واکنش ها نیز به این مساله بودیم. چنانکه »ایلنا« 
نوشت؛ بنا به گفته یک منبع آگاه اخیرا دادستان محترم کل کشور، 
دادستان ها را مکلف کرده مستندات مطالب منتشر شده در فضای 
مجازی پیرامون مفقود شدن فرش های ساختمان حافظیه سعدآباد 
را پیگیری کنند و تصریح کرده  ادعاهای بدون مبنا و سند که جامعه را 
ملتهب و امنیت روانی را مخدوش می کند، قابل گذشت نیست. یکی 
از مطالبی که چند روزی است در فضای مجازی منتشر شده، گزارش 

مبهمی درباره ادعای مفقودشدن تعدادی فرش نفیس از ساختمان 
حافظیه نهاد ریاست جمهوری در سعدآباد به نقل از شاهدان نامعلوم 
است. این منبع آگاه درباره این خبر چند ابهام و سؤال  نیز مطرح کرده 
است: نهاد ریاست جمهوری به محض دریافت نخستین گزارش در 
این باره در سال ۱۳۹۹ که سابقه امر را به دوره قبل از آغاز کار دولت 
یازدهم می رساند، رسیدگی لازم را انجام داده و موضوع را فورا به 
مراجع نظارتی و قضائی ارجاع داده است. آیا طرح رسانه ای موضوع، 
سه سال بعد، بیش از آنکه به گذشته و اصل موضوع مربوط باشد، برای 
انحراف اذهان نیست؟ انتقال هرگونه سند و دارایی منقول و غیرمنقول 
در ادارات دولتی از دستورالعملی مشخص تبعیت می کند و هر قدر 
مراکز دولتی حساس تر باشند، این دستورالعمل ها دقیق تر و حساس تر 
عمل می کند. چطور محموله ای از فرش توسط یک وانت بارگیری 
شده و بدون مجوز حراست نهاد ریاست جمهوری که زیر نظر وزارت 
اطلاعات عمل می کند و حفاظت فیزیکی ساختمان حافظیه ، از این 
ساختمان خارج شده است؟ این منبع آگاه تصریح کرد: انتشار خبری 
مخدوش، مغشوش و بدون ذکر هیچ منبع و ارائه سندی معتبر صرفا 
بنا بر ادعای یک ناشاهد ناشناس در یک رسانه رسمی چطور می تواند 
مستند باشد؟ مراجع قانونی و قضائی باید از رسانه ها بخواهند اسناد 
خود را در این خصوص در اختیار مراجع قانونی بگذارند و نام فردی که 

فرش ها به خانه او منتقل شده را افشا کنند. 
   واکنش مجموعه سعدآباد

مجموعه سعدآباد درباره ادعای مفقودشدن فرش ها توضیحاتی 
ارائه کرد. روابط عمومی مجموعه فرهنگی  تاریخی سعدآباد 
اظهارداشت: ساختمان حافظیه متعلق به نهاد ریاست جمهوری 
است و حفاظت از آن در حیطه وظایف و اختیارات وزارت میراث 
فرهنگی نیست. مجموعه ۱۸۰ هکتاری سعدآباد مشتمل بر بناها و 

کاخ موزه هایی است که برخی از آن ها در تملک ما نیست.

»آرمان ملی« ادعای ناپدید شدن فرش های نفیس در دولت روحانی را بررسی می کند

داستان فرش های سعدآباد
      یک منبع آگاه:  انتشار خبری مخدوش بدون ذکر منبع و ارائه سند چطور می تواند مستند باشد؟

    مجموعه سعدآباد: مفقود شدن فرش ها ربطی به ما ندارد

 قانون انتخابات نباید با 
سیاست های ابلاغی مغایر باشد
 مصباحی مقدم: دولت در ارائه لایحه 

تاخیر داشته است

در حالی نمایندگان مجلس سال پایانی 
دوره یازدهم مجلس شورای اسلامی را سپری 
می کنند که در آستانه انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس به تکاپو افتاده اند تا طرح قانون 
انتخابات را به انتخابات آینده برسانند. اگر 
چه دولت سیزدهم با گذشت حدود دو سال 
از عمر خود هنوز لایحه ای به مجلس در 
این خصوص نداده و تنها وزیر کشور نوید 
ارائه آن را داده است. با این همه مجلس که 
شبانه روزی تلاش می کند انتخابات آتی را با 
قانون جدید برگزار کند، اما به نظر می رسد 
تعجیل در آن طرح با مشکلاتی همراه کرده 
است. قرار بر این است قانون انتخابات جدید 
مطابق با سیاست های کلی نظام ابلاغی 
از سوی مقام معظم رهبری باشد. در این 
باره »خبرآنلاین« در گفت وگو با غلامرضا 
تشخیص  مجمع  عضو  مقدم،  مصباحی  
مصلحت نظام، به ابهامات این طرح پرداخته 

است. 
   برخی از نمایندگان معتقد هستند 
در طرح پیشنهادی مجلس در مورد 
اصلاح قانون انتخابات بندهایی وجود 
دارد که مخالف منویات رهبری است، 
شما از این بخش طرح مطلع هستید؟

را  مجلس  مصوبات  هنوز  بنده  خیر، 
ندیده ام.

   هنوز مصوبه نشده است، خود طرح 
را می گویم. 

ببینید به هر حال مصوبه است و ممکن 
است هنوز به شورای نگهبان ارائه نشده 
باشد، ضمن این که تا به قانون تبدیل شود 

زمان بر است. 
   برخی نماینده ها می گویند در این 
طرح شورای نگهبان می تواند بعد 
از تایید صلاحیت کاندیدا و تایید 
رد  را  نماینده  مجددا  انتخابات، 
صلاحیت کند. آیا این موضوع صحت 

دارد؟
من اطلاعی ندارم.

   مگر سیاست های کلی این قانون 
در مجمع تشخیص بررسی نشده است، 

چگونه شما بی اطلاع هستید؟
قانونی نبوده که در مجمع بررسی شود، 
مجمع برای انتخابات سیاست گذاری کرده 
است. سیاست های کلی انتخابات را رهبر 
معظم انقلاب بعد از تایید مجمع به سه قوه 
ابلاغ کرده اند و الان اگر دولت لایحه ای تهیه 

کرده و داده بود، بهترین اقدام بود.
   البته دولت خبر ارائه این لایحه را 

داده بود که هنوز محقق نشده است.
حالا که لایحه ای ارائه نشده، طرح در 
مجلس مورد بررسی قرار گرفته و این 
طرح باید در چارچوب سیاست های ابلاغی 
تصویب شود. نکته مهم این است که نباید 
داشته  مغایرت  ابلاغی  سیاست های  با 
باشد و مهم تر این است که باید منطبق با 
سیاست های ابلاغی باشد. یعنی در چارچوب 
سیاست های ابلاغی باید قانون انتخابات 
اگر مصوبه در چارچوب  تصویب شود، 
سیاست های ابلاغی نباشد، طبعا مورد ایراد 
هیات عالی نظارت قرار می گیرد و به مجلس 
اعلام می شود تا مواردی که مغایر و غیر 
منطبق با سیاست های ابلاغی است، اصلاح 

کنند.
   برخی نماینده ها معتقدند این طرح در 
مورد حضور حداکثری مردم بر خلاف 

منویات رهبری است؟
من تا مصوبه را نبینم اظهارنظر نمی کنم. 
به قول معروف این گونه اظهارنظر کردن 

پرتاب تیر در تاریکی است.
   چرا در جریان نیستید؟ منظور من 
بخشی است که در مجمع تشخیص 

بررسی شده، نه تصمیمات مجلس.
وقتی در جریان قرار می گیریم که مرتبا 
کنترل کنیم و ببینیم در مجلس چه چیزی 
مورد بحث قرار می گیرد. ببینید سیاست های 
کلی انتخابات را رهبری از مجمع تشخیص 
مصلحت نظام خواستند و این کار سال 
گذشته یا دوسال پیش انجام شده است 
)تاریخ را دقیقا به خاطر ندارم(. مجلس 
می تواند در چارچوب آن سیاست های کلی 

که توسط آقا ابلاغ شده، قانون وضع کند.
 در گذشته همواره می گفتند زمان 
بررسی  برای  نگهبان  شورای 
صلاحیت ها کم است و باید این زمان 
افزایش پیدا کند، اخیرا خبری در مورد 
افزایش این زمان به 1۳4 روز داشتیم، 
این زمان برای بررسی  به نظر شما 

صلاحیت ها مناسب است؟
من تصور می کنم زمان برای بررسی های 
شورای نگهبان کم است و بهتر است با 
مشورت با شورای نگهبان این زمان را تامین 

کنند که این شورا در تنگنا قرار نگیرد.
   برخی نماینده ها می گویند بر اساس 
این طرح اگر شورای نگهبان در حین 
انتخابات هم به مستندات جدیدی 
دست پیدا کند می تواند با اتکا به آن 
نماینده را رد صلاحیت کند، در این مورد 

چه نظری دارید؟
من الان نمی توانم در این مورد صحبت 

کنم.

 

 مخالفت با گزینه 
آموزش و پرورش

ظاهرا مجلس برای رأی دادن به ۳ گزینه پیشنهادی 
وزارتخانه آموزش و پرورش، صمت و کشاورزی سخت گیری 
خواهد کرد. روزگذشته عضو هیات رئیسه مجلس، نامه 
معرفی رضامراد صحرایی را به عنوان وزیر پیشنهادی آموزش 
و پرورش قرائت کرد. مسأله قابل توجه واکنش منفی صحن 
مجلس به معرفی صحرایی بود، از ابتدای شروع صحبت های 
رشیدی به منظور قرائت نامه رئیس جمهور تعداد زیادی از 
نمایندگان با فریادهای »دو- دو« مخالفت خود را نسبت به 

معرفی وی ابراز کردند.

    

 رضایت مردم 
باید جلب شود

 یک نماینده مجلس یازدهم تاکید کرد: همه ما وظیفه 
داریم در مسیر رشد تولید و مهار تورم گام برداشته و 
در فرصت باقی مانده تا انتخابات تلاش کنیم تا زمینه 
رضایتمندی مردم را فراهم کنیم. رحمت ا... نوروزی در 
گفت وگو با ایسنا، با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری مبنی 
بر بسترسازی تمام دستگاه ها برای مشارکت حداکثری مردم 
در انتخابات سالجاری، بیان کرد: نظامی که امام راحل با 
کمک مردم عزیز بنیان گذاشتند، نظام جمهوری اسلامی 
است یعنی مردم باید در همه عرصه ها مشارکت داشته باشند. 

وزیر گردشگری گزارش های گنج یابی برخی مسئولان 
را روایت کرد و فلزیاب را معضلی برای میراث فرهنگی 
دانست. او همچنین دستور تعیین تکلیف و معدوم کردن 
فلزیاب هایی را که کشف و ضبط می شود صادر کرد. عزت ا... 
ضرغامی با اشاره به گزارش آماری فلزیاب ها که حدود 
۴۲۷۴ اعلام شده است، خطاب به فرمانده یگان حفاظت 
میراث فرهنگی، اظهارکرد: یک عده از مردم فلزیاب دارند و 
دنبال گنج می گردند. اگر با آن شرکت دانش بنیان به نتیجه 

نرسیدید حتما فلزیاب ها را در یک مراسم معدوم کنید. 

 گنج یابی
 مسئولان؟


